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Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 7/2022 ze dne 25. května 2022 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  8 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  2 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Jakub Dostál, Ph.D., Ing. Martina Kuncová, Ph.D., Adiya Zhalel, Šimon Hajník, 
Zuzana Lasáková 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; Miloslav 
Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2021 (VZČ VŠPJ 2021) s Tabulkovou přílohou VZČ VŠPJ 

2021 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 
školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon), 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2021 (VZH VŠPJ 2021) včetně Souboru tabulek VZH 

VŠPJ 2021 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona, 

− Návrh na jmenování nového člena Disciplinární komise VŠPJ, a to RNDr. Jitky Ryškové, 
akademické pracovnice Katedry cestovního ruchu (opětovné jmenování s účinností od 
15. 9. 2022 z důvodu ukončení funkčního období) – k udělení souhlasu ke jmenování podle 

§ 9 odst. 1f) zákona. 

4. Různé 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Stanislavu Dvořákovou, Ph.D., 
a ověřovatele zápisu RNDr. Evu Janouškovou, Ph.D., a Veroniku Krčmářovou a navrhla o tomto 
návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 



Seznámení členů AS VŠPJ s výsledky korespondenčních hlasování ze dne 8. 4. 2022  

Předsedkyně AS VŠPJ seznámila senátory s výsledky korespondenčních hlasování ze dne 8. dubna 
2022, kterým Akademický senát VŠPJ počtem všech 15 hlasů schválil bez připomínek Studijní 
a zkušební řád VŠPJ. 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Různé 

− Dne 6. dubna 2022 se na Masarykově náměstí v Jihlavě při příležitosti Mezinárodního dne 

sportu uskutečnil 5. ročník sportovní akce pro studenty a zaměstnance VŠPJ i širokou 

veřejnost Sportujme s VŠPJ. 

− V dubnu se po celém světě slaví Den Země, který mimo jiné upozorňuje na dopady ničení 

životního prostředí. Zaměstnanci a studenti VŠPJ si v pátek 22. dubna připomněli tento 

výjimečný den již podruhé sběrem odpadků v okolí školy v rámci akce Čistá Vysočina. 

− Vysoká škola polytechnická Jihlava se stala držitelem Ceny hejtmana Kraje Vysočina za 

společenskou odpovědnost za roky 2020 – 2021. Ocenění v kategorii veřejný sektor 

a nestátní neziskové organizace převzal rektor Václav Báča v rámci slavnostního udílení cen, 

které se uskutečnilo v pondělí 25. dubna 2022 v sídle Kraje Vysočina. 

− Členové realizačního týmu projektu Inovace a rozvoj předmětů zaměřených na duševní 

zdraví navštívili ve dnech 2. až 7. května 2022 norské město Bergen. V rámci nabitého 

programu se setkali s místními partnery a seznámili se s aktivitami organizací působících 

v oblasti péče o duševní zdraví. Nasbírané zkušenosti napomohou zkvalitnění výuky 

povinného předmětu Základy psychiatrie a psychopatologie pro studenty programu 

Zdravotně sociální péče. 

− Výukové centrum VŠPJ dne 11. května 2022 hostilo již druhé letošní cestovatelské promítání 

organizované Katedrou cestovního ruchu VŠPJ, tentokrát na téma Pěšky přes Mallorcu 

a Maltu. Cestovatel Honza Mráz z Velkého Beranova vyprávěl o svém pěším putování jarní 

krajinou středomořských ostrovů. 

− Dne 12. května 2022 se VŠPJ připojila k oslavám Mezinárodního dne sester, kdy jako 

poděkování za jejich práci byly zdravotní sestry v nemocnicích Kraje Vysočina studenty VŠPJ 

tradičně obdarovány růžemi. 

− VŠPJ vyhlásila ve spolupráci s Potravinovou bankou Vysočina, z. s. materiální sbírku na 
podporu partnerské vysoké školy – Užhorodské národní univerzity, v jejíchž prostorách je 
ubytováno zhruba 2000 uprchlíků z východu Ukrajiny, z nichž velkou část tvoří rodiny 
s malými dětmi. Tato sbírka je časově omezená a probíhala do soboty 21. května 2022. 

− Dne 3. května 2022 Katedra technických studií pořádala 5. ročník konference Trendy 
a technologie 2022. 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2021 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 



Rektor seznámil senátory s návrhem Výroční zprávy o činnosti VŠPJ za rok 2021 (VZČ VŠPJ 2021), 
která se skládá ze tří částí – Hlavní části, Textové přílohy a z Tabulkové přílohy. 
Poté stručně seznámil přítomné s obsahem Hlavní části VZČ VŠPJ 2021, a to zejména s posláním 
VŠPJ, jejími vizemi, hodnotami, strategickými pilíři, strategickými cíli, jejím rozvojem 
a hodnocením kvality. Dále seznámil senátory s obsahem 12 kapitol Textové přílohy VZČ VŠPJ 
2021. Závěrem uvedl, že Tabulková příloha VZČ VŠPJ 2021 obsahuje číselné podklady k Textové 
příloze. 

Závěrem uvedl, že dokument byl projednán v Akademické radě VŠPJ dne 12. května 2022. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o činnosti VŠPJ za rok 
2021. 
Hlasování: 

ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2021 

Rektor seznámil přítomné s Výroční zprávou o hospodaření VŠPJ za rok 2021 (VZH VŠPJ 2021), 
která se skládá z textové a tabulkové části. Zmínil, že hlavními zdroji financování byly v roce 2021 
příspěvky a dotace na uskutečňování akreditovaných studijních programů, stravování a ubytování 
studentů, mezinárodní mobility a Institucionálního plánu. Dalšími disponibilními finančními 
prostředky byly vlastní příjmy dosažené v rámci hlavní činnosti školy, příjmy z doplňkové činnosti 
a příjmy v rámci realizovaných projektů. 

Za rok 2021 bylo dosaženo výsledku hospodaření po zdanění v hlavní i doplňkové činnosti 
v celkové výši 1 522 tis. Kč. Celkové výnosy činily 197 312 tis. Kč (z toho hlavní činnost 193 386 tis. 
Kč, doplňková činnost 3 926 tis. Kč). Náklady včetně daně z příjmu v celkovém objemu dosáhly 
výše 195 790 tis. Kč (hlavní činnost 191 768 tis. Kč, doplňková činnost 4 022 tis. Kč). 

Nejvýznamnější nákladovou položkou VŠPJ byly v roce 2021 osobní náklady, které tvořily 67 % 
celkových nákladů. Na VŠPJ pracovalo v roce 2021 celkem 167 přepočtených pracovníků, z toho 
86 akademických pracovníků, 81 ostatních pracovníků v rámci vysoké školy a správy účelových 
zařízení (kolej a menza). 

V roce 2021 realizovala VŠPJ investiční činnost v celkové hodnotě 18 098 tis. Kč. Movité investice 
tvořily 53,9 % této částky, nemovité investice 1,9 %, nehmotný majetek 3,9 % a nedokončené 
investice 39,3 %. 

V roce 2021 byly čerpány dotace z OP VVV v rámci projektů Technický rozvoj VŠPJ a Strategický 
rozvoj VŠPJ. Dále byla v roce 2021 čerpána dotace z Kraje Vysočina na realizaci projektu „Podpora 
Kraje Vysočina rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava v letech 2017–2021 s cílem zvýšení 
konkurenceschopnosti studentů školy na trhu práce“ a také dotace ze strany Statutárního města 
Jihlavy na realizaci projektu „Podpora Statutárního města Jihlavy personálnímu rozvoji Vysoké 
školy polytechnické Jihlava ke zvýšení kvality vzdělávání“. 

V roce 2021 také pokračovalo financování některých aktivit prostřednictvím Institucionálního 
plánu, Institucionální podpory, Centralizovaných rozvojových projektů, Grantů TA ČR, Fondu 
rozvoje lidských zdrojů VŠPJ, Fondu malých projektů, přeshraničních projektů v rámci programu 
Interreg, Operačního programu zaměstnanost a také programu Antivirus, který byl využit ke krytí 
osobních nákladů Správy účelových zařízení z důvodů mimořádných opatření způsobené pandemií 
COVID-19. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za 
rok 2021. 

Hlasování: 

ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 



− Návrh na jmenování nového člena Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 15. 9. 2022 

Rektor seznámil senátory s končícím funkčním obdobím členky Disciplinární komise VŠPJ 
(DK VŠPJ) ke dni 14. září. 2022, a to RNDr. Jitky Ryškové, akademické pracovnice Katedry 
cestovního ruchu. 

Na uvolněné místo rektor navrhuje opětovně jmenovat RNDr. Jitku Ryškovou, a to s účinností od 
15. 9. 2022 do 14. 9. 2024. 
Se jmenovanou byla věc předem projednána a s návrhem vyslovila souhlas. 

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování RNDr. Jitky Ryškové, akademické 
pracovnice Katedry cestovního ruchu, za člena Disciplinární komise VŠPJ s účinností  
od 15. 9. 2022. 

Hlasování:  

ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

4. Různé 

- Dr. Janoušková poděkovala Mgr. Marešové za uspořádání sbírky pro Užhorodskou univerzitu 
i všem, kteří přispěli. 

- Rektor poděkoval přítomným senátorům za konstruktivní spolupráci na řízení VŠPJ a rozloučil 
se s nimi na tomto posledním společném zasedání AS ve svém funkčním období. 

- Vyplacení další mzdy pro zaměstnance: Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem 
k úspěšnému hospodaření vysoké školy, rozhodlo o výplatě další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 
za rok 2022, která bude vyplacena za měsíc červen 2022.  

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek k projednávanému bodu programu, bylo 
přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ za rok 
2022. 

Hlasování:  

ANO = 8 NE = 0 ZDRŽEL SE = 2 SCHVÁLENO 

- Dr. Chalupová se tázala, zda jsou nějakým způsobem řešeni studenti v tíživé životní situaci. 
Rektor odpověděl, že tato problematika je zahrnuta ve vnitřních předpisech, a to Stipendijním 
řádu VŠPJ a Sociálním fondu VŠPJ. 

- Dr. Chalupová se dále dotázala, zda se pokročilo v prevenci obtěžování studentek. Rektor 
odpověděl, že škola nastavuje pravidla tak, aby se studenti měli na koho v případě potřeby 
obrátit. Pokud AS cítí potřebu zřizovat komisi, měla by to být především iniciativa senátu, které 
vedení rozhodně bránit nebude. Přítomní studenti prohlásili, že na setkání studentů z různých 
vysokých škol, především v rámci studentské komory Rady vysokých škol, se toto téma 
diskutuje a dochází k předávání zkušeností. O tyto informace se podělí a do iniciativy se zapojí. 

- Dr. Vojáčková požádala senátory, aby si udělali čas v třetím červencovém týdnu, kdy budou 
probíhat promoce. Zástupci AS se promocí tradičně účastní. 

Na závěr předsedkyně AS VŠPJ poděkovala všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ a popřála odpočinek na dovolených. Rektor se připojil s poděkováním za 
přístup Akademického senátu k projednávaným bodům. 

 



Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: nestanoven 

Zapsala:  Ing. Stanislava Dvořáková, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: RNDr. Eva Janoušková, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Veronika Krčmářová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 

 


